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Asi si vzpomenete, jak jsme v létě 2010 operovali pod širým 
nebem, abychom tím vyjádřili nesouhlas s uzavřením chirur-
gického oddělení v nemocnici v Opočně. To se de facto rovnalo 
likvidaci celé nemocnice, respektive ukončení dostupné lékař-
ské péče pro Opočno a široké okolí.
 Věci si dál šly svým tempem a na změně k lepšímu se pra-
covalo převážně v zákulisí. Dnes mám pro vás „dobré zprávy“. 
30. června 2014 jsem podepsal s představiteli Královéhra-
deckého kraje smlouvu o převodu nemocničního areálu (bez 
LDN) do správy města Opočna. Spolu s tím se podařilo získat 
jednorázovou účelovou dotaci ve výši 450.000 Kč na pokrytí 
udržovacích nákladů „do začátků“.
 Tímto krokem tedy získává radnice a zastupitelstvo plnou 
kontrolu nad tím, co se v opočenské nemocnici bude dít. Teď 
je to tedy naše nemocnice a bude záležet na naší šikovnosti, co 
si z ní uděláme. Téma je samozřejmě pořád stejné – zajistit do-
stupnou lékařskou péči v Opočně pro všechny. Pečovat o zdra-
ví, předcházet nemocem, mít lékaře blízko, když je potřeba.
 Co už je rozjednáno? Své ordinace by zde měli nalézt dva lé-
kaři. Jde o dětského lékaře ortopeda a lékaře cévního. Dále tu 

máme vážného zájemce o zřízení chráněných dílen (již  se pro-
jektuje), což je výrobní prostor pro lidi s určitým handicapem, 
který jim komplikuje nalézt si práci v běžných podmínkách. O 
své místo v areálu nemocnice si požádala kadeřnice se svým 
salónem. Znovu by se měla otevřít i prádelna. Svou základnu 
zde budou mít Technické služby města Opočna, které budou 
nemocnici také udržovat v provozuschopném stavu.
 A když vše dobře dopadne, v průběhu několika měsíců by 
se zde měl zabydlet urolog a následně, se společně sdíleným 
ultrazvukem, konečně i gynekolog, tedy přesněji gynekoložka.
 Věříme, že to jsou první kroky na nové cestě znovuzrozené 
nemocnice v Opočně. Budou nám sice chybět státní peníze 
od kraje, ale zkusme dokázat i dalším pochybovačům po celé 
republice, že to jde. Že když je dobrá vůle, když se naslouchá 
potřebám lidí a když vás nikdo neklepe přes prsty, tak je mož-
né dělat zázraky. Tedy jak říká stará moudrost, není třeba dělat 
zázraky, stačí pro ně vytvořit prostor.
 Na oslavné salvy ještě není ten správný čas, ale věci se zača-
ly hýbat správným směrem. Děkuji všem Opočeňákům, kteří 
nám nějak pomohli či pomohou. Štěpán Jelínek, starosta

OPOČENSKÁ NEMOCNICE OŽÍVÁ

Do Opočna opět zavítá špičková silniční cyklistika. V sobotu 16. srpna se tu pojede Grand Prix Královéhradeckého kraje, závod seriálu 
světového poháru a Kalas Cup Český pohár v silniční cyklistice. Rozhovor a podrobnosti o akci najdete na straně 12.  Foto: Jan Brychta
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z p r á v y  z  r a d n i c e  —

P O D A Ř I L O  S E  Z Í S K A T  D O T A C I 
N A  R E K O N S T R U K C I  C H O D N Í K Ů 

V  N Á D R A Ž N Í  U L I C I

V těchto dnech probíhají práce na rekonstrukci chodníků 
v Nádražní a částečně také v Hradecké ulici. Předpokládané 
náklady na akci činí 3.800.000 korun. Z rozpočtu však půjde 
jen část peněz. 
 Opočnu se podařilo získat dotaci ze Státního fondu doprav-
ní infrastruktury ve výši 2.800.000 Kč. 

 Akce s názvem „Zřízení bezpečné trasy pro pěší ve městě 
Opočně“ si klade za cíl zajištění bezbariérové pěší trasy po-
dél komunikací II. a III. třídy, které tvoří souvislou pěší trasu 
hlavních ulic ve městě a zvýšení celkové bezpečnosti dopravy 
v daném úseku, uvádí se v žádosti o dotaci. 
 Úpravy chodníku by měly zajistit i odstranění bariér, aby 
splňovali potřeby osob se sníženou schopností pohybu a ori-
entace.
 Celkem se bude upravovat přibližně 800 metrů chodníků 
a hotovo by mělo být do konce září.  (red)

P O R C I N K U L E  O P Ě T  P Ř I N E S E 
V Ý R A Z N Á  D O P R A V N Í  O M E Z E N Í

Upozorňujeme občany, že ve dnech konání tradiční opočen-
ské pouti Porcinkule, tj. 2. až 3. 8. 2014 dojde, jako každý rok, 
k rozsáhlým dopravním omezením. V letošním roce však bu-
dou použity nějaké novinky, které mají zvýšit bezpečnost ob-
čanů a návštěvníků pouti. 
 Tradičně bude město uzavřené jak pro veškerou automobi-
lovou dopravu, tak i pro autobusovou dopravu. Výjimku tvoří 
složky záchranného sboru. 
 Autobusové zastávky z Kupkova náměstí a od prodejny 
COOP budou v sobotu 2. 8. a v neděli 3. 8. přemístěny do Ná-
dražní ulice na autobusové zastávky u budovy Policie a prodej-
ny nábytku Tichý.

 Autobusy budou odkláněny již v Dobrušce a pojedou po 
objízdné trase směrem na Pulice a dále pak na autobusové za-
stávky v Nádražní ulici u budovy Policie a u prodejny nábytku 
Tichý.

 V pátek 1. 8. bude od 12 hodin uzavřeno Kupkovo náměstí 
a historická část Opočna, ale pro autobusovou dopravu bude 
vjezd na Kupkovo náměstí povolen, tzn. že v pátek 1. 8. zůstá-
vají autobusové zastávky na Kupkově náměstí a autobusy bu-
dou tyto zastávky běžně obsluhovat.
 Dále žádáme občany a návštěvníky pouti, aby svá vozidla 
parkovala a odstavovala tak, aby odstavená vozidla nebránila 
volnému průjezdu ostatních vozidel a zejména pak vozidlům 
složek záchranného sboru. 
 Takováto vícedenní akce je shromážděním velkého počtu 
lidí, a proto pořadatelé prosí návštěvníky a obyvatele Opočna 
o ohleduplnost, slušné chování a dodržování dopravního zna-
čení, aby vše proběhlo bez problémů a zbytečných konfl iktů.
 Eva Rohlenová

O D  Z A Č Á T K U  Č E R V E N C E  M Ů Ž E T E 
T Ř Í D I T  I  B I O O D P A D

Technické služby města Opočna s.r.o. ve spolupráci s městem 
Opočnem zahájily od 1.  7.  2014 oddělený sběr bioodpadů. 
 Tento projekt je realizován na základě Operačního progra-
mu Životní prostředí – 40. výzva – Prioritní osa 4 – Zkvalit-
nění nakládání s odpady a odstraňování starých ekologických 
zátěží – 4.1 Zkvalitnění nakládání s odpady. Více o projektu 
najdete na webu Operačního programu životního prostředí 
(goo.gl/xE4aoW).

 Sběr bioodpadů je reali-
zován prostřednictvím sběr-
ných nádob, kdy zvony a po-
pelnice budou instalovány 
trvale a vyprazdňovány dle 
svozového plánu. Kovové vel-
koobjemové kontejnery bu-
dou přistavovány a odváženy 
sezónně dle vlastního svozo-
vého plánu.

 Úspěšnost a efektivita tohoto projektu ovšem závisí na vás, 
občanech Opočna, Čánky, Dobříkovce, Přepych a Pohoří. Do-
voluji si vás proto zdvořile požádat o pečlivé dodržování třídě-
ní odpadů a ukládání pouze toho bioodpadu, který je možno 
likvidovat kompostováním. Pokud budou sběrné nádoby ob-
sahovat i jiné nedovolené materiály, bude nutno provádět ná-
sledné třídění, což celou věc velice prodraží. Je nutno míti na 
zřeteli, že náklady na sběr a likvidaci bioodpadů budou hra-
zeny z veřejných prostředků, a je tedy škoda jimi takto plýtvat. 
A obráceně platí: Co může přijít do tříděného bioodpadu, ne-
patří do komunálního odpadu. Komunální odpad je dražší.
 Ing. Marek Zelenka, ředitel TSMO

Chodníky, kterých se rekonstrukce týká, jsou označeny červeně.
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Na rekonstrukce chodníků v Nádražní a Hradecké ulici zís-
kalo město dotaci 2.800.000 Kč ze Státního fondu dopravní 
infrastruktury. Osm set metrů chodníků by mělo být oprave-
ných do konce září.

Porcinkule opět omezí dopravu ve městě. Od pátečního 
poledne bude centrum města uzavřeno pro automobilovou 
dopravu. Autobusy budou na Kupkově náměstí v pátek sta-
vět beze změn.  V sobotu a v neděli se centrum uzavře úplně. 
Autobusy budou jezdit objízdnou trasou a stavět u služebny 
Policie ČR  a před prodejnou nábytku Tichý.
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Co do kontejnerů patří: Co do kontejnerů nepatří:
tráva, listí komunální odpad
větve jednorázové pleny
plevel obaly od potravin 

(sklo, plasty, plechovky, tetrapacky)
zbytky rostlin textil, kůže, vlna
sláma a seno maso a kosti
piliny oleje
dřevní štěpka uhynulá zvířata
hlína z květináčů popel
zbytky ovoce uhlí
zbytky zeleniny cigarety
čajové sáčky sáčky z vysavače
kávová sedlina kamení
skořápky jiné biologicky nerozložitelné 

odpady

Svozový plán
zvony, popelnice plechové kontejnery

týden svoz týden přistavení odvoz
31 31. 7. 2014 31 1. 8. 2014 4. 8. 2014
33 14. 8. 2014 33 15. 8. 2014 18. 8. 2014
35 28. 8. 2014 35 29. 8. 2014 1. 9. 2014
37 11. 9. 2014 37 12. 9. 2014 15. 9. 2014
39 25. 9. 2014 39 26. 9. 2014 29. 9. 2014
40 – 40 3. 10. 2014 6. 10. 2014
41 9. 10. 2014 41 10. 10. 2014 13. 10. 2014
43 23. 10. 2014 42 17. 10. 2014 20. 10. 2014
45 6. 11. 2014 44 31. 10. 2014 3. 11. 2014
47 20. 11. 2014 46 14. 11. 2014 17. 11. 2014
50 11. 12. 2014 50 12. 12. 2014 15. 12. 2014

Rozmístění kontejnerů
Č. stání Místo Typ nádoby m3

1 Trčkovo popelnice 0,24
2 Pohořská zvon 1,1
3 Švamberk zvon 2,1
4 Dobrušská čp. 622 popelnice 0,24
5 Dobrušská čp. 574 zvon 1,1
6 Severní kontejner 14
7 U Jordánku zvon 1,1
8 Tyršova zvon 1,1
9 Čánka zvon 2,1
10 Dobříkovec zvon 2,1
11 Štefanka zvon 1,1
12 Ořechová kontejner 14
13 Jiráskova zvon 1,1
14 Pohoří kontejner 14
15 Přepychy kontejner 14

K U L T U R A  N E J D E  D Ě L A T  Z A D A R M O 

Ať budete pořadatelem vesnické tancovačky nebo koncertu houslo-
vého virtuosa, vždycky vás to bude něco stát. Návštěvník má ovšem 
málokdy představu, jaké náklady s sebou realizace akcí pro veřejnost 
nese, a následný seznam povinně hrazených částek mu většinou vyrazí 
dech. Vezmeme to pěkně od začátku. Priorita je hlavní interpret. Část-
ka, kterou si známá pěvecká hvězda či populární herec za vystoupení 
nekompromisně řeknou, zahubí mnohdy již zárodek akce a natěšený 
budoucí pořadatel si řekne, že kulturní blaho veřejnosti mu vlastně 
může být ukradené. Stojí-li si za cílem akci uspořádat, následuje suma 
za pronájem sálu či vhodných prostor, zapůjčení židlí či lavic, osvět-
lení, ozvučení a další technické vymoženosti. Nechce-li, aby případný 
průšvih hradil ze své kapsy, pak musí vydat odpovídající částku za po-
jištění celé show. A aby na koncert či výstavu někdo přišel, musí udělat 
kvalitní propagaci, pod kterou se ukrývají plakáty, letáky, billboardy, 
reklamní bannery, inzerce v tisku, poutavé šoty v rádiu a dalších mé-
diích. Čeká ho úhrada mzdy pro pořadatelskou službu, prodejce lístků 
či ostrahy. Příprava sálu, haly, pódia taky něco stojí. Nemá-li zázemí 
vlastní, další částku vynaloží na zapůjčení všeho potřebného. Při ně-
kterých akcích je dobré nabídnout i malé pohoštění. A aby si host mohl 
něco také odnést, počítá se další investice na katalogy, pohledy a mate-
riály. To všechno jde ještě před akcí na vrub pořadatele. 
 Co se týká plusových částek, pak hned na začátku, než si usmyslí 
tu či onu akci pořádat, je dobré oslovit budoucí sponzory a mecená-
še. Ve štědrosti se meze nekladou, přesto dnes sehnat peníze není věc 
snadná. Zisk ze vstupného a prodaných materiálů je závislý na počtu 
návštěvníků a nemůže s ním počítat dopředu. 
 Ať se plánovaná věc povede či nikoli, dorazí ještě k úhradě poplatek 
pro Ochranný svaz autorský za použitá autorská práva. 
 S celou touto anabází se potýká i projekt Opočno Františka Kupky, 
pod jehož záštitou se pořádají v Opočně kulturní akce takového kalibru, 
že jejich návštěvu si nenechají ujít významné osobnosti s neprůstřelně 
nabitým programem a jedou či letí za námi do Opočna tisíce kilometrů. 
 Ze všech stran slyšíme nářky pořadatelů na fi nanční ztráty při 
realizaci koncertů a populárních show. Vydělat či zůstat aspoň „na 
svém“ je opravdu umění. Projekt Opočno Františka Kupky chce být 
soběstačný a nezatěžovat rozpočet města. V letošním roce se nám to 
zatím daří.  (os)

Projekt Opočno Františka Kupky 2014

Příjmy Kč

příjmy ze vstupného (2013 a 2014) 317.151,10

příjmy z reklamy 224.845,00

příjmy z darů 75.000,00

prodej zboží 2.900,00

Příjmy celkem 619.896,10

Výdaje Kč

divadlo Roden a Krausová 
(Studio Dva s.r.o. a Aura-Pont s.r.o. )

74.080,00 

koncert – FILHARMONIE Hradec Králové o.p.s 77.500,00 

koncert – Eva Urbanová 69.000,00 

ozvučení divadla a koncertu (L. Nalezinek) 72.000,00 

pronájem II. nádvoří zámku (Nár. památkový ústav) 38.970,00 

zastřešené pódium a topidla (GO AGENCY s.r.o.) 51.430,00 

ostatní režijní náklady 232.083,85 

Výdaje celkem 615 063,85 

Váš bioodpad bude zpracován na kompost, který bude vyu-
žíván v zemědělství, pro opočenskou zeleň či na rekultivaci. 
Doufáme, že rozšíření separace odpadů o novou komoditu 
se setká s příznivým ohlasem, a děkujeme za ukázněnost při 
třídění těchto odpadů. Velmi tak pomůžete zkrátit čas po-
třebný k vytřiďování odpadů nepatřících do nádob k tomu 
určených, označených nápisem „BIOODPAD“.  (jk)
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 s p o l e č e n s k á  k r o n i k a  —

V Ý Z N A M N É  J U B I L E U M  O S L A V I L I :
Marie Oubrechtová 1. 7. 1930
Jaroslava Záhoříková 4. 7. 1924
Božena Vašková 11. 7. 1926
Milan Landgráf 11. 7. 1934
Miloslav Kočnar 19. 7. 1932
Marie Čepelová 22. 7. 1926

Chci tímto poděkovat všem, kteří se zúčastnili rozlouče-
ní s mým manželem Josefem Křečkem dne 11. 7. 2014.
 Lituji toho, že při obřadu jste skoro nepoznali, s kým 
se loučíte a vůbec kdo se loučí!
 Pan farář to neučinil, podklady měl! Nevím proč!
 Prosím proto: Zachovejte si ve svých srdcích na něho 
vzpomínku: „Byl to dobrý člověk.“
 Děkuji.  Marie Křečková s rodinou

V polovině června oslovila letopiseckou komisi redakce 
Opočenských novin s dotazem, zda nemáme materiály 
o Memoriálu Miroslava Kliky. Redakce přišla s myšlenkou 
článku v Opočenských novinách, který by trochu osvětlil 
samotný název. To byl první krok k napsání článku Ohléd-
nutí za memoriálem, který vyšel v minulém čísle Opočenek.
 Dalším krokem bylo setkání s panem Václavem Svato-
něm a napsání článku. Pak jsem se vydala za paní Martou 
Klikovou, maminkou Mirka, s prosbou o fotky. Prohlížely 
jsme spolu album, vzpomínaly, bylo to krásné, a zároveň 
smutné. Tak smutné, že jsem se zeptala, zda platí, že čas 
hojí. „Ne. Kdo to neprožil, nedokáže si představit, co to 
znamená, když mámě umře dítě. To nikdy nepřebolí.“ Což 
bylo ještě smutnější než prohlížení a vzpomínky, tak smut-
né, že člověk zatoužil po naději. „Myslíte, že se sejdete?“ 
vyslovila jsem nahlas to, co mi automaticky přišlo na mysl. 

„Sejdeme,“ řekla s přesvědčením, a oběma se nám ulevilo. 
 Pak přišel červenec a já jsem potkala paní Klikovou ve 
městě. Poprosila mě, jestli bych se u ní mohla někdy za-
stavit, že by ráda napsala redakci Opočenských novin po-
děkování za vzpomínku na Mirka, která ji velmi potěšila. 
Ráda jsem jí to slíbila, ale k návštěvě už nedošlo. Paní Mar-
ta Kliková zemřela v pondělí 14. července.
 A tak plním její přání. Děkuji redakci za nápad napsat 
vzpomínku na Mirka Kliku, přišel za pět minut dvanáct. 
A myslím i na jistotu, s jakou mluvila o setkání. Pokud to 
tak je, bylo asi moc krásné…  Dana Marková

 z p r á v y  z  k n i h o v n y  —

PRÁZDNINY V KNIHOVNĚ

Upozorňujeme čtenáře, že knihovna bude otevřena beze změny 
výpůjční doby celé prázdniny. 

Milé děti! Nevíte, co s volným časem o prázdninách? 
Přijďte k nám! 

Kromě knížek, komiksů a časopisů u nás najdete také počíta-
če, společenské hry, puzzle, omalovánky, koutek s hračkami... 
a můžeme spolu vymyslet spoustu prima věcí! Stačí k nám přijít 
v půjčovních hodinách každé pondělí a středu od 12 do 16.30. 
Těšit se na vás bude knihovnice Markéta.

Prázdninové akce na dětském oddělení
Výstavka: Hermína Franková, Alois Mikulka. Soutěž: 
O skřítkovi Jarýnkovi. Tvořivá dílna: Koník s hřívou (probíhá 
v půjčovní dobu – pondělí a středa 12–16.30)  (ms)

K N I H A  P R O  T E N T O  M Ě S Í C
B A R B A R A  D E M I C K  –  N E N Í  C O 
Z Á V I D Ě T :  O B Y Č E J N É  Ž I V O T Y 

V  S E V E R N Í  K O R E J I

O politické situaci a jaderném zbrojení 
v komunistické Severní Koreji vyšla 
nejedna kniha. Jak je to ale mimo poli-
tickou sféru? Jak se žije běžným obyva-
telům v zemi s nejtvrdším totalitním 
režimem současnosti? Tím se zabývá 
americká novinářka Barbara Demick 
ve své nové knize. Autorka strávila šest 
let sbíráním informací od šesti severo-
korejských uprchlíků pocházejících ze 
stejného města. Díky tomu mohla lépe 

vykreslit každodenní život těchto „obyčejných“ lidí, kteří se 
po hladomoru v letech 1994–1998, při kterém dle odhadů 
zemřela pětina populace, odhodlali k útěku. Tito někdejší 
uprchlíci kromě svých vzpomínek poskytli také propašované 
fotografi e a videa. Po přečtení této knihy budete mít s velkou 
pravděpodobností pocit, že se přece jenom nemáme až tak 
špatně... (ms)

K N I Ž N Í  N O V I N K Y

Oddělení pro dospělé
– Tilly Bagshawe: Podle nových pravidel. Napínavý román.
– Juliette Benzoni: Čas travičů. Historický román.
– Stanislav Češka: Starožitná smrt. Česká detektivka.
– Julie Garwood: Borec. Román.
– Doris Glück: Umlčená. Skutečný příběh.
– Kateřina Janouchová: Podváděná. Thriller.
– Camilla Läckberg: Ledová princezna. Detektivka.
– Sean Meekin: Červenec 1914. Poslední dny před válkou.
– Halina Pawlowská: Chuť do života. Rady a recepty.
– Průvodce protektorátní Prahou. Průvodce.
– Jiří Šulc: Mosty do Tel Avivu. Válečný román.
– Vlastimil Vondruška: Smrt ve Vratislavi. Historická detektivka.

Oddělení pro děti
– Mag Cabot: Allie Finklová – Holčičí pravidla 5., 6.
 Nejnovější díly oblíbené série pro dívky.

– Michael Fry: Povedená partička. Past na surovce.
– P. C. a K. Cast: Škola noci 11 – Odhalená. Fantasy.
– Guy Bass: Filín Fidla a prokletí Vidličkáře
 Třetí díl strašidelné série.

– Ivona Březinová: Danda má hlad. První čtení.
– Matt Groening: Simpsonovi – K popukání
 Humorný komiks.

– Příběhy o prasátku Peppě. Pro nejmenší.
– České pohádky s překvapením
 Soubor pohádek – s interaktivními prvky.

– Josef Švarc: Jak to chodí na statku, na letišti
 Dvě knihy z oblíbené série pro nejmenší.
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– Peter S. Milan: Myšáci na první výpravě
 Příběhy o zvířátkách.

– J. McCann, B. Thomas: Gumičkování
 Rainbow loom.

– Minecraft – Základní příručka. Herní návody.

Kompletní přehled všech nových knih naleznete na našich 
nových webových stránkách knihovna.opocno.cz (bez 
www), On-line katalog, Seznamy a novinky.  (ms)

n o v i n k y  z e  z á m k u  —

H R A D O Z Á M E C K Á  N O C  O P O Č E N S K Á 
P O Č T V R T É

 Státní zámek Opočno srdečně zve všechny milovníky his-
torie a módy na čtvrtý ročník Hradozámecké noci. V tajemné 
atmosféře nočních expozic vystoupí oživené postavy – některé 
již z předchozích ročníků dobře známé, jen v nových situacích, 
některé premiérově „zhmotněné“.
 Arogance knížecího majordoma tak bude například opět 
konfrontována s odborností doktora Holuba, tentokráte 
v disputaci o „exponátech mouřenínských“ a „lovu zvířeny 
nebezpečné“. Dostaneme se k problematice dobové hygieny, 
upíří hysterii, která zasáhla monarchii v 18. století, kuriózním 
loveckým úspěchům šlechty a k dalším tématům. A kdo na-
hradí ducha Kateřiny ze Šelemberka? To už se musíte nechat 
překvapit.
 Opočenské Hradozámecké noci stojí od prvopočátku na 
kostýmech, které nám zapůjčuje nebo přímo zhotovuje stu-
dentka historické antropologie a výroby oděvů Alena Zvolán-
ková. Návštěvníci se díky ní setkají s modely inspirovanými 
všemi hlavními historickými módními styly, které od druhé 
poloviny osmnáctého století do počátků století dvacátého 
v Evropě panovaly. Počínaje dvorskou pozdně rokokovou mó-
dou, přes lehké a splývavé šaty nošené v době empíru, rozměr-
né krinolíny vycházkových šatů poloviny 19. století, módu tur-
nýry neboli šatů s tzv. honzíkem a styly přelomu století konče. 
Kromě toho bude do akce nasazen i jeden historický originál 

– pánský společenský žaket z roku 1906.
 Módě bude v letošním ročníku věnována zvláštní pozor-
nost. Západní křídlo zámku se, dámy, stane dějištěm rozpravy 
o historické garderobě, které se ujme tentokráte sama Alena 
Zvolánková. Mluvené slovo budou ilustrovat nejen práce z její 
dílny, ale i několik precizně provedených kostýmů fi rmy Sar-
tor Bohemia, ponejvíce z replik historických látek.
 Nádvoří zámku bude patřit historické hudbě a tanci. V prů-
běhu večera proběhnou dvě vystoupení profesionálních taneč-
níků a absolventů Kurzu renesančních tanců Opočno, které na 
staré hudební nástroje doprovodí skupina La Bilancetta.
 Akce se koná opět poslední prázdninovou sobotu, tedy 30. 
srpna. Po zkušenostech z předchozích ročníků DOPORUČU-
JEME REZERVACI. Veškeré informace naleznete na www.
zamek-opocno.cz.

„…Předevčírem přineś  pes podkoního na nádvoří Tondu. To je – 
nebo teda – to byl chovnej samec pižmový vondatry. Pán si ho za 
tučnej vobnos doveź  z Emeriky…“

„…V uherskej zemi, představte si, milostslečno, vampejrům do 
hrobu sypou mák, protože on prej dřív, než vyleze z hrobu, musí 
všecky ty zrníčka spočítat…“

„…Tato prastará vzácná soška je vyřezaná z mastku, což – jak 
víme – není, drahý kolego, nic jiného než nám známá krejčovská 
křída. Ó ty nádherné štíty z kůže tlustokožců….“

„…Ty odstup, čarodějnice. Ozbrojena jsi kejkli roztodivnými, ale 
jméno svého úhlavního nepřítele neznáš?...“

„…Rišiové sepsali osudy 80 tisíc lidí, kteří je v budoucnu navštíví. 
Osudy lidí, kteří do knihovny nezavítají, v ní nejsou…“

„…Ale pane šéf, nedělaj vlny, ve středověku se všecko vylejvalo 
mezi baráky a taky to bylo dobrý….“ Milan Junek, NPÚ, 
 pracovník vztahů k veřejnosti NKP SZ Opočno

inzerce

STŘECHY-BOBÁK  
České Meziříčí 13
tel: 737 674 357
www.strechy-bobak.cz
strechy.bobak@seznam.cz

Nabízíme pokrývačské a klempířské práce, montáž 
střešních oken, hydroizolace PVC folií pro ploché střechy aj.
Rozsah prací od drobných oprav po kompletní realizace.

Vypracování cenové nabídky zdarma. 

STŘECHY BOBÁK

V programu se blýskne i tato večerní róba z ateliéru Aleny Zvo-
lánkové. Napodobuje módu 80. let 19. století a ušita je z vínového 
(šanžánového) taftu. Model se skládá z těsného živůtku s hlubo-
kou dekoltáží a aranžovanými rukávy a sukně s dlouhou vlečkou. 
Silueta šatů je tvořena turnýrou.



Za lepiseckou komisi dmt é m a  —

Blíží se pouť Porciunkule, nebo jak se častěji používá Porcin-
kule. Každému ve městě a okolí se tento název spojuje s kolo-
toči, stánky, jarmarky. Málokdo už ale ví, že tato pouť je spo-
jena s malebným kostelem, který od roku 1668 zdobí Kupkovo 
náměstí a je srdcem této radostné pouti. Proč? Protože v něm 
dlouhá léta žili a chválili Boha bratři kapucíni, duchovní syno-
vé sv. Františka. 

 Slavnost Porciunkule sáhá proto až do 12. století. Název je 
zkomolením italského místního jména Porzioncula, Porziun-
cola či latinsky Portiuncula (údělíček, podílek, malý pozemek). 
Jde o kapličku v Assisi, která se dnes nachází uvnitř baziliky 
Panny Marie Andělské (Santa Maria degli Angeli). Je pova-
žována za kolébku františkánského řádu. Jeho zakladatel, sv. 
František z Assisi, kostelík získal pro svou řeholi, založil zde 
společně se svatou Klárou řád klarisek a zde také v roce 1226 
zemřel. Podle legendy obdržel svatý František od papeže Ho-
noria III. pro tento kostelík privilegium plnomocných odpust-
ků. Papež Sixtus IV. je rozšířil na všechny kostely prvního 
a druhého řádu sv. Františka, zatím jen pro františkány. V roce 
1622 bylo privilegium rozšířeno Řehořem XV. pro všechny vě-
řící, kteří po zpovědi a svatém přijímání navštěvovali tyto kos-
tely v určené dny. Později téhož roku rozšířil Řehoř privilegium 
i na všechny kapucínské kostely. Pozdější papežové je rozšířili 
na všechny kostely s nějakým vztahem k františkánskému řádu. 
 V sobotu 2. srpna a v neděli 3. srpna budou putovat poutníci 
z celého okolí do klášterního kostela, kde se budou konat slav-
nostní bohoslužby. s. M. Leokadia Stronczeńska OSF
 pastorační asistentka

o b r a z o v é  k a l e n d á r i u m  —

Jedním z nejhodnotnějších materiálů našeho archivu je sou-
bor kreseb, jejichž autorem je dobrušský rodák, písmák a li-
dový umělec Alois Beer (1833–1897). Tentokrát se díky němu 
můžeme podívat do zámecké jízdárny, kde na konci července 
1894, tedy před rovnými sto dvaceti lety, proběhla akce zazna-
menaná v opočenské kronice:
 „Dne 29. července 1894 provedla zde župa sjednocených 
zpěváckých spolků severovýchodních Čech krásné oratorium 
Stabat mater od Antonína Dvořáka. Sešlo se na Opočně 250 
pěvců a pěvkyň z Dobrušky, Hronova, Jaroměře, Náchoda, 
Opočna, Police a Skalice. Zpívali v knížecí jízdárně. Průvod 
hudební obstarala úplná vojenská kapela 98. pluku z Josefova. 
Na vstupném vybráno 597 zl. 70 kr.“
 Podívejme se teď na akci pohledem Aloise Beera. Hned dru-
hý den nakreslil jízdárnu a připojil text. Beer psal zkratkovitě, 
mnohdy vynechal slovesa, takže jsem ho trochu upravila, ale 
snažila jsem se zasahovat minimálně:

 „Jízdárna knížecí na Opočně po velkolepém výjevu pěvec-
kém. As 300 osob s průvodem c.k. hudby pluku č. 94 z Josefo-
va (sbormistr p. Mates) zdařile provedli Stabat Mater po třetí 
hod. odpld. 29. 7. 1894. Pak v knížecích sadech c.k. hudba za 
pohody příznivé hrála a večer byl křepot v hostinci „na Novej“ 
(u Holubu). Byl to třetí výkon župy pěvecké severovýchodních 
Čech… Na Opočně k spokojenosti skončen tento projev, tedy 
skladba Dvořákova z Nelahozeves na Vltavě, nyní v Americe. 
Křepot (skočná dle Jihoslovanů ples, plesati) zajisté ve dvora-
ně čili plesárně na „Novej“ zdařil se; dvorana je velká a pro-
stranná, které ve vůkolí roveň není.“
 A jízdárna dnes? Vzpomeňme si na Rybovu Českou mši vá-
noční právě v jízdárně, byla překrásná. Mše i jízdárna. V roce 
2012 prošla jízdárna velkou rekonstrukcí, dnes je ozdobou 
Trčkova náměstí. A budoucnost? Zatím je neznámá, uvidíme.
A dvorana čili „plesárna“ v Holubu? Inu, Holub už je dlouho 
zavřený a otazník nad jeho budoucností je zatím hodně veliký. 
 Za letopiseckou komisi Dana Marková
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inzerce

Koupím poštovní známky, pohledy, obálky, staré bankovky, tuze-
xové bony, losy, staré akcie, jízdenky ČSD, jízdní řády, celé sbír-
ky – větší množství – pozůstalost po sběrateli. Platím v hotovosti 
nejvyšší možné ceny. Info na tel. 724 22 92 92

Mše svaté v klášterním kostele v Opočně
 – Sobota 2. srpna 2014 – 

18.00 – celebruje  P. Ján Jakubovič, CM, novokněz
– Neděle 3. srpna 2014 – 

7.30 – celebruje P. Zdeněk Novák, kanovník
9.00 – celebruje P. Kryštof Javůrek OFM Cap

10.30 – celebruje Mons. Jan Vokál,
biskup královéhradecký

Příležitost ke svátosti smíření bude v sobotu během mše 
svaté, v neděli před a během každé mše sv.

Všichni jste srdečně zváni! P. Vincent Zonták, CM
 administrátor v Opočně

Takhle vypadala Porcinkule na opočenském náměstí v roce 1924. 
 Foto: archiv letopisecké komise
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P O H Ř E BI Š TĚ  L IDU  P O PE LN I COV ÝCH 
P O LÍ  U  ROZH LE DNY  O S I Č INA

Dne 8. července letošního roku se v 16 hod. uskutečnila pro-
hlídka s odborným výkladem pohřebiště lidu popelnicových 
polí u rozhledny Osičina mezi obcemi Velkou Záhornicí a Vo-
jenicemi.
 Pohřebiště je srovnatelné s pohřebištěm na Chlumu u Se-
mechnic a u Třebešova. Je rozsáhlé a pochází z konce doby 
bronzové a začátku doby železné. Pohřebiště bylo známo již 
dávno, ale v současnosti probíhající archeologický výzkum je 
záchranný. Na místě došlo k podstatně hlubší orbě než obvykle 
a pozůstatky dávných pohřbů byly narušeny a vytaženy i s milo-
dary na povrch. Mezi jiným i části nádob a bronzové artefakty. 
Záchranný archeologický výzkum provádí PhDr. Martina Bek-
ová z Muzea a galerie Orlických hor z Rychnova nad Kněžnou 
a studenti archeologie z Prahy a z Hradce Králové v rámci praxe.
 Na místě se sešlo cca 50 zájemců o archeologický výzkum. 
Mohli jsme si prohlédnout nejhezčí nálezy bronzových úlom-
ků, žároviště a dna keramických nádob, včetně tuhové kerami-
ky. Paní doktorka nám vysvětlila, jak vzniká tuhová keramika. 
Lidé, kteří zde pohřbívali své mrtvé, byli zemědělci. Zeměděl-
stvím se lidstvo začalo zabývat cca 5,5 tisíce let před naším 
letopočtem.
 Pohřebiště zřejmě sloužilo několika osadám, které nelze po 
tolika tisíciletích už nalézt. Šlo většinou o osady rodin či rozro-
dů. Bydlely v chatkách, jejichž kostry byly dřevěné a stěny z pro-
pletených prutů omítnutých blátem či bahnem, a ve srubech. 
 Během 14 dnů bude záchranný archeologický průzkum 
ukončen a pole bude odevzdáno k zemědělské výrobě.
 Za letopiseckou komisi Renata Pavlíčková

ENRIQUE STANKO VR Á Z OPĚT  V  OPOČNĚ

Rádi bychom upozornili na jednu zajímavost z výstavy Zdeň-
ka Buriana, která je přístupná až do konce září v budově čp. 2 
na Trčkově náměstí. Nejen, že se povedla, ale také něco o Buri-
anových vystavených kresbách. Na výstavě je patrné, že Zdeň-
ka Buriana inspirovala kniha Jacka Londona „Jerry z ostrovů“ 
a pak zřejmě fotografi e Enriqua Stanka Vráze. Ten se vlastně 
díky této výstavě do Opočna vrátil, od jeho minulých návštěv 
uplynulo více než sto let. 
 V kronice města Opočna se píše, že 22. 11. 1902 měl v KND 
přednášku cestovatel a fotograf Enrique Stanko Vráz. Setkání 
s ním uspořádala Měšťanská beseda.
 Další zápis v kronice ukazuje, že cestovatel Vráz byl v Opoč-
ně znovu, a to v roce 1905: „Za velmi slušného účastenství 
obecenstva přednášel cestovatel E. S. Vráz dne 4. 11. 1905 
o cestách v střední Africe. Přednáška byla znázorňována svě-
telnými obrazy. Poněvadž projekční stroj vypověděl službu, 
přešel řečník k jinému thematu a mluvil o poměru americké 
ženy k muži ve střední a severní Americe a u tamních divochů, 
o některých jeho příhodách a o našich krajanech v cizině.“
 O osobnosti E. St. Vráze se píše i na Wikipedii, dovolte 
aspoň základní informace, které jsem tam našla: narodil se 
18. února či 18. dubna 1860 a zemřel 20. února 1932. Je zde 
uvedeno, že to byl český cestovatel a fotograf. Jeho otec měl 
být ruský důstojník a diplomat, matka byla Češka. Zcestoval 
části Severní, Střední a Jižní Ameriky, Afriky, navštívil Čínu. 
Během svých cest nasbíral množství přírodnin a uměleckých 
předmětů, které r. 1885 věnoval Národnímu muzeu.  
 Za letopiseckou komisi Renata Pavlíčková

OPOČENSKÉ PROMĚNY V JITŘENCE JIŽ POTŘETÍ

Pozvání na promítání Opočenských proměn, které proběhlo ve středu 16. 
července, využili kromě stálých obyvatel Jitřenky i mnozí z řad veřejnosti. 
Proto oznamujeme termín dalšího, již třetího promítání. Opočenské pro-

měny – 3. díl: Jitřenka, středa 20. srpna od 15 hodin.

 Podíváme se na další část Kupkova náměstí, kterou bylo možné v KND 
zhlédnout počátkem června, jedná se o domy na severní straně Kupkova 
náměstí. Srdečně zveme Jitřenku i veřejnost.  Za letopiseckou komisi dm

j a k  t o  v i d í  H e l g a   —

D Ě T S K Ý  V ZD O R  A  PUB E RTA 
AN E B  ZKO UŠ K A  N E RV Ů!

Stojím ve frontě za maminkou, která přidržuje pojízdný nákupní 
košík, kde si vesele nožkama kope asi dvouletá líbezná holčička. 
Vyndávám nákup na pás, když tu se ozve: „Pán!“ Podívám se na 
holčičku, která se mi dívá upřeně do očí. Otočím se, za mnou nikdo. 
Maminka ji bezmyšlenkovitě opraví: „Paní!“ Holčička zakaboní ob-
ličej a důrazně hlasitě zvolá: „Páááán!“ Zírá na mne a maličký bucla-
tý prstík míří neomylně. Až doposud jsem si myslela, že vypadám 
poměrně žensky, můj tmavý cop a červený kabát mi v tu chvíli dá-
vají za pravdu. Maminka znovu opáčí: „To je paní!“ Holčička zrych-
lí frekvenci kopání nožičkama a přidá neuvěřitelný řev: „Pááááán, 
páááán, páááán!“ Strašně se mi chce smát, ale držím se a čekám, co 
na to matka. K mému úžasu maminka hledíc mi do tváře laxně od-
poví: „Tak je to pán, no!“ Holčičce se na tváři rozzáří blažený úsměv, 
zatímco já si nenápadně sáhnu pod nos, zda mi tam nevyrašil knír. 
Moje sebevědomí je v kopru a mám celý den o čem přemýšlet. 
 A přitom je mi jako matce jasné, že důvod je jediný. Nedělat scé-
nu. Stejně jako když dítě leží v samoobsluze na zemi a kope okolo 
sebe, protože prostě CHCE lízátko! Nad ním stojící zoufalá matka 
s ruměncem ve tváři urputně potlačuje chuť vyprášit mu jeho uvále-
né kalhoty v místě sedacím. Je jasné, že by to asi bylo v danou chvíli 
výchovnější a účinnější řešení, ale kvůli zírajícím lidem strčí lízátko 
do košíku a ještě malému despotovi utře usmrkaný nos. 
 Mám štěstí, že moje děti neměly tuto vztekací náturu a s nástu-
pem jejich pubertálního věku vzdorovité cukání ramenem taktně 
přehlížím. Pevně totiž doufám, že z toho každé dítě vyroste. Někdy 
to sice chvilku trvá, ale podle sebe vím, že jednou se každý rodič 
dočká. Já jsem také vydržela slzavým očíčkem terorizovat moji 
maminku kvůli kousku čokolády nebo cucavému bonbónu. Plakat 
a pofňukávat klidně i půl dne! A teď už to nedělám! Opravdu! Ani 
když nutně od manžela potřebuji novou kabelku nebo botičky! 
 Ačkoli… někdy by se mi fakt chtělo… (os) 

inzerce
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 Renáta Tichá a Boško Vulask a l e n d á ř  a k c í  —

do 28. 9. 
výstavní síň 
Františka Kupky
Otevřeno út–ne 
9–12 a 13–16 h.

KUPKA – OPOČNO – PUTEAUX
Výstava originálů děl Františka Kupky 
ze sbírek francouzského Puteaux, 
které nebyly v České republice dosud 
vystaveny.

do 28. 9. 
v čp. 2 na Trčkově 
náměstí
Otevřeno út–ne 
9–12 a 13–16 h.

NA VLNĚ DOBRODRUŽSTVÍ
Výstava obrazů Zdeňka Buriana. 
Ilustrace dobrodružných knih Jacka 
Londona a Enriqua Stanka Vráze. Pořá-
dá město Opočno ve spolupráci s Retro 
gallery s.r.o. 

1. – 3. 8. 
Kupkovo 
a Trčkově náměstí

PORCINKULE
Tradiční pouť, řemeslný jarmark, šermíři, 
kejklíři, koncerty, divadla, ohňostroj.
Pořádá město Opočno a divadlo Kodym.
Kompletní doprovodný program nalez-
nete na straně 15.

1. – 3. 8. 
Trčkovo náměstí

JARMARK NA HRADIŠTI OPOČNO
Řemeslné trhy s bohatým doprovodným 
programem. Více na straně 15.

Pá 1. 8. od 18.00 
Mariánský kostelík

KRISTÝNA KOVÁŘÍČKOVÁ – housle
PAVEL ZEMEN – klavír
Houslový a klavírní recitál k nedoži-
tým devadesátým narozeninám Josefa 
Kováříčka, učitele hudby a dlouholetého 
varhaníka na Opočně. 

Pá 1. 8. od 21.30 
Trčkovo náměstí

RADIM HLADÍK & BLUE EFFECT
Legenda a mladí na jednom pódiu. 
Vstup zdarma.

So 2. 8. od 19.00
Trčkovo náměstí

Ohňostroj 
ve 22.00

VELKÁ BENÁTSKÁ NOC
Večer plný hudby v čele z AC/DC REVI-
VAL (22.30) a skupinou THE APPLES 
(20.30). Po půlnoci rockotéka a taneční 
zábava se skupinou Forsáž až do ranních 
hodin. Vstup zdarma. 

So 2. 8. od 20.00 
Zimní stadion

DISCOPARTY O PORCINKULI
HC Baroni Opočno vás zvou na disco-
party s Hapaláky. Hostem večera bude 
DJ Martin Hovorka z Evropy 2. 
Vstupné 80 Kč.

Pá 8. 8. od 19.00
Mariánský kostelík

STAMICOVO KVARTETO
Skladby A. Dvořáka, B. Smetany.
Koncert pořádá Opočenská beseda.

So 16. 8. od 11.00 
Kupkovo náměstí

GRAND PRIX 
KRÁLOVÉHRADECKÉHO KRAJE
Světový pohár a Kalas Cup Český 
pohár v silniční cyklistice a amatérský 
hobby maraton.
11:00 start závodu HOBBY kategorie
13:00 start závodu kategorie ELITE

Pá 22. 8. od 19.00 
obrazárna zámku 
Opočno

SMETANOVO TRIO 
K ROKU ČESKÉ HUDBY
Skladby V. Nováka, J. Suka, B. Smeta-
ny. Koncert pořádá Opočenská beseda.

So 23. 8. od 14.00 
Čánka

O ZLATÝ TERČ MĚSTA OPOČNA
Závody ve střelbě pro děti a mládež.

28. – 31. 8.
Trčkovo náměstí

RENESANČNÍ TANCE OPOČNO 2014
2. ročník víkendového kurzu historické-
ho tance pro širokou veřejnost. 

So 30. 8. od 18.00 
zámek Opočno

HRADOZÁMECKÁ NOC
Kostýmované prohlídky zámku.
Pořádá zámek Opočno.

So 30. 8. od 17.00 
Trčkovo náměstí

CANDRBÁL V JEDOVÉ CHÝŠI
Prvorepubliková tancovačka v bývalé 
zámecké vinárně.

 z  k u l t u r y   —

S T A M I C O V O  K V A R T E T O  A  S M E T A -
N O V O  T R I O  –  P E R L Y  Č E S K É  H U D B Y

V druhé polovině léta pro nás Opočenská beseda připravila dvě 
opravdové perličky, vystoupí dva nejprestižnější české soubory 
současnosti – Stamicovo kvarteto a Smetanovo trio.
 Stamicovo kvarteto vystupuje ve složení Jindřich Pazdera 
(housle), Josef Kekula (housle), Jan Pěruška (viola), Petr Hejný 
(violoncello). Těžiště jejich práce tvoří smyčcové kvartety českých 
a světových autorů, v poslední době se však zaměřují také na další 
díla komorní hudby. Stamicovo kvarteto náleží nepochybně mezi 
nejlepší české kvartetní soubory a úspěšné je také v zahraničí. Je-
jich první zahraniční vystoupení se konalo již roku 1985 v Anglii 
a Irsku, poté zvítězili v kvartetu soutěží pořádané Evropskou roz-
hlasovou unií v rakouském Salcburku a nadále získávají mnoho 
jak českých, tak zahraničních ocenění.
 Stamicovo kvarteto vystoupí 8. srpna od 19 hodin v Marián-
ském kostelíku, kde zazní v jejich podání Smyčcový kvartet F 
dur, op. 96 „Americký“ od Antonína Dvořáka. Název „Americký“ 
dostal nejen proto, že vznikl na americké pevnině, ale také díky 
přítomnosti řady prvků typických pro původní černošskou a in-
diánskou hudbu. Smyčcový kvartet F dur zkomponoval Antonín 
Dvořák během letního pobytu v Americe ve vesničce, která mu 
připomínala atmosféru jeho letního sídla v Čechách. Sám Dvořák 
v té době napsal dopis příteli Jindřichu Geislerovi: „Jsem na va-
gacích od 3. června zde v české vesnici Spillville a půjdu do New 
Yorku až v druhé polovici září. Děti šťastně z Evropy přijely a jsme 
šťastní. Zde se nám velice líbí a já chválabohu pracuji pilně a jsem 
zdráv a vesel.“ Dvořákovo tehdejší rozpoložení, radost z krásných 
letních dnů, přírody a rodiny kolem celou skladbou prostupuje. 
 Druhou skladbou, kterou Stamicovo kvarteto zahraje, je Smyč-
cový kvartet č. 1, e moll, „Z mého života“ Bedřicha Smetany. Sme-
tana jej napsal již jako hluchý a jde o jeho osobní vyznání, které 
znázorňuje, jak se hudba prolínala jednotlivými etapami jeho ži-
vota. Při komponování kvartetu Z mého života poznamenává: „...
moje choroba mi nedovoluje nepřetržitě pracovati déle než hodin-
ku: potom musím v práci ustat, jelikož obyčejně tím silné hučení 
v uších povstane a mne k pokračování práce dělá neschopným...“. 
První Smetanův Kvartet e moll patří k jedinečným výtvorům svě-
tové komorní hudby.
 Historie Smetanova tria, druhého hudebního uskupení, které 
se nám v Opočně představí, sahá až do roku 1934, kdy bylo zalo-
ženo legendárním českým klavíristou Josefem Páleníčkem, a dnes 
patří k nejprestižnějším českým souborům současnosti. Tvoří ho 
tři významní čeští sólisté, kteří v poslední době dosahují mimo-
řádných úspěchů. Koncertují jak v Čechách (např. Pražské jaro, 
Janáčkův máj, Moravský podzim), tak v zahraničí (Švýcarsko, Vel-
ká Británie, Itálie, Japonsko, Brazílie, USA, Egypt). Jitka Čechová 
vystudovala hru na klavír na Pražské konzervatoři, absolvovala 
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postgraduální studium v Paříži a jako sólistka je velmi vysoko ce-
něna kritikou v mnoha evropských zemích. Jiří Vodička na sebe 
upozornil vítězstvími ve hře na housle v mnoha soutěžích a ve 
svých 14 letech byl mimořádně přijat na vysokou školu (Institut 
pro umělecká studia v Ostravě). Violoncellista Jan Páleníček vy-
studoval konzervatoř a Akademii múzických umění v Praze a jako 
sólista spolupracuje s předními českými i zahraničními orchestry.
 V podání Smetanova tria se budete moci zaposlouchat do skla-
deb Josefa Suka, Vítězslava Nováka a Bedřicha Smetany 22. srpna 
v obrazárně zámku Opočno.
 „Bez hudby se dá žít, ale s hudbou je život příjemnější,“ řekl Petr 
Hejný, violoncellista Stamicova kvarteta. Přijďte si tedy zpříjem-
nit život do Mariánského kostelíku a obrazárny zámku těmito dvě-
ma krásnými koncerty. (th)

Koncert se koná díky dotaci z Královéhradeckého 
kraje – dotační program Podpora a rozvoj profesio-
nálních i neprofesionálních kulturních aktivit.

M E Z I N Á R O D N Í  H U D E B N Í  F E S T I VA L 
F .  L .  V Ě K A

Čtvrtý ročník Mezinárodního hudebního festivalu F. L. Věka 2014 
již pomalu ťuká na dveře a my vám přinášíme přehled toho, co nás 
letos čeká.
 Festival se uskuteční v období od 13. září do 9. listopadu 2014 
a s ohledem na právě probíhající Rok české hudby se dramaturgie 
zaměřuje na významné osobnosti české hudby. Patronem letošní-
ho ročníku se stal Prof. Jiří Bělohlávek, šéfdirigent České fi lhar-
monie a prezident festivalu Pražské jaro. 
 Soubor předních českých hráčů na dechové nástroje Czech 
Brass pod vedením trumpetisty Marka Zvolánka zahraje společně 
s tympanistkou Cécile Boiffi n původem z Francie. Špičková hous-
listka Gabriela Demeterová, která žije v Anglii, vystoupí s uzná-
vaným varhaníkem a organologem Pavlem Černým, který rozezní 
historické varhany z roku 1727. Po uvedení Requiem W. A. Mozar-
ta, které se setkalo s velkým ohlasem, zazní na festivalu další zá-
važné duchovní dílo Missa Sanctissimae Trinitatis Jana Dismase 
Zelenky pro sóla, sbor a orchestr v nastudování souboru dobových 
nástrojů Ensemble Inégal pod vedením Adama Viktory. Festival 
pokračuje i v koncertech vítězů interpretačních soutěží – violon-
cellista Ivan Vokáč, vítěz Mezinárodní soutěže Bohuslava Martinů 
2013, si s sebou přiveze kolegy z Prague Cello Quartet. Letos opět 
zazní i premiéra soudobé skladby, kterou na objednávku festivalu 
napsal skladatel a muzikolog Aleš Březina, uvedena bude na kon-
certě Dvořákova tria v obsazení Jan Fišer, Ivo Kahánek a Tomáš 
Jamník, který od loňského roku pracuje jako asistent na Univesität 
der Künste v Berlíně. Klavírní duo Ivan Klánský a Lukáš Klánský 
provede komplet Slovanských tanců Antonína Dvořáka, stane 
se tak na koncertě, který se bude konat ve spolupráci s Opočen-
skou besedou. O závěrečný koncert v podobě vkusného vykročení 
mimo klasickou hudbu se postará Ondřej Havelka a jeho Melody 
Makers. 
 Významný český houslař Tomáš Pilař a jeho dílna, která působí 
v Hradci Králové, slaví v letošním roce jubileum 90 let od založení. 
Při této příležitosti se uskuteční beseda s tímto nesmírně zajíma-
vým člověkem, který je krom jiného i častým návštěvníkem kon-
certů festivalu. Organolog Pavel Černý provede návštěvníky kon-
certu jindy nepřístupnými místy a seznámí je s historií a stavbou 
královského nástroje. 
 Více informací k festivalu získáte na www.mhf-vek.cz

p ř i š l o  d o  r e d a k c e  —

J E  T O  S K U T E Č N Ě  N A  „ Č E R V E N O U “ ?

V Orlickém týdeníku vyšel nedávno článek, kde se redaktor 
Martin Šnajdr pozastavil nad volební kampaní nynějšího sta-
rosty Jelínka. Nechci v tomto článku polemizovat s tím, zda 
dres HC Opočno použitý v této kampani byl vhodný nebo ne. 
To ponechám s dovolením na čtenáři, nicméně bych rád pou-
ze doplnil některá fakta a hlavně z pozice předsedy fi nanční-
ho výboru upřesnil pár čísel. Nejprve tedy k těm faktům. 
 V uvedeném článku Šnajdr pokládá otázku, proč za osm 
let nebylo pohnuto s dostavbou stadionu. Odpověď je velmi 
prostá. Za osm let se nepodařilo dojednat se Sokolem pře-
vod pozemků pod zimním stadionem (dále jen ZS) na město, 
a to ani formou směny a ani prodeje. Bohužel toto je z mého 
pohledu nutná podmínka pro jakoukoliv další větší inves-
tici týkající se dostavby ZS. Získání dotace na dostavbu za 
těchto okolností je totiž dost problematické. Dobrá zpráva je, 
že současné vedení Sokola v Opočně je této věci nakloněné, 
a tak věřím, že se v dohledné době tento dlouhodobě neudr-
žitelný stav podaří ke spokojenosti všech vyřešit. 
 Další nepřesnost, kterou bych rád uvedl na pravou míru, je 
ta, že se úvěr na dostavbu ZS „splácel“. Čtenář neznalý situa-
ce by tak mohl mylně nabít dojmu, že úvěr spojený s přestav-
bou ZS je již splacen a nic tak nebrání tomu, abychom vzali 
úvěr další a pokračovali se čtvrtou etapou dostavby. Bohužel 
tomu tak není. Skutečnost je taková, že úvěr bude splacen až 
v roce 2015. V letošním roce zaplatí město splátku úvěru ve 
výši 1.071.600 Kč a na úrocích to pro letošní rok dělá 30.000 
Kč. 
 A teď trochu podrobněji k investicím do ZS. Současnému 
zastupitelstvu je podsouváno, že do ZS neinvestuje a ani ho 
nijakým dalším způsobem nepodporuje. K tomu lze pouze 
dodat, že v loňském roce byla provedena rekonstrukce so-
ciálního zařízení v šatnách za 88.951 Kč. V roce 2011 se za 
98.254  Kč opravily kompresory a udělal plot. 
 V současné době se ve spolupráci s HC připravuje výmě-
na celého systému chlazení. Jedná se o investici v částce 
7.650.000 Kč. Předpokládaná spoluúčast města na získané 
dotaci je ve výši 2.510.000 Kč. Na posledním zasedání zastu-
pitelstvo již schválilo poskytnutí návratné fi nanční výpomo-
ci HC Opočno, o.s. ve výši 167.000 Kč. Částka bude použita 
na profi nancování výdajů spojených se získáním výše uvede-
né dotace.  >>

inzerce
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Náklady spojené se ZS a HC Opočno v období 2011–2014 (v Kč)
 2011 2012 2013 rozpočet 2014
příjmy města 110.603.000 69. 963.000 68.556. 000 58.878.000
příspěvek pro HC 1.100.000 1.200.000 1.285.000 1.265.000 
opravy na stadionu 98.254  88.952 13.000
úroky z úvěru 72.025 49.989 15.972 30.000
splátky úvěru 1.071.600 1.071.600 1.071.600 1.071.600
spoluúčast k dotaci    173.000
nájem za pozemek pod ZS 120.000 120.000 120.000 120.000
Celkem z rozpočtu 2.461.879 2.441.588 2.581.524 2.672.600

 Jak je z tabulky vidět pohybuje se částka spojená s hokejem 
a provozem ZS v Opočně ročně kolem 2,23 – 4,54 % z příjmů 
města. Ve srovnání se státním rozpočtem, kde částka určená 
na sport tvoří 0,25 % celkových výdajů je tedy více než dese-
tinásobná. 
 Na úplný závěr chci jen zmínit, že celková suma určená na 
podporu ostatních spolků a organizací pracujících s dětmi, ať 
je to Spartak, Sokol, rybáři a Junák, v celkovém součtu nedo-
sahuje v průměru ani 600.000 Kč ročně dohromady. 
 Samozřejmě mi je jasné, že hokej je drahý sport a těžko lze 
srovnávat s jinými sporty. Udělovat ale „červenou kartu“ sta-
rostovi za použití dresu HC v předvolební kampani a obviňo-
vat ho z antihokejového postoje, potažmo celému zastupitel-
stvu za přístup k ZS a HC, mi přijde trochu unfair. 
 Konečné rozhodnutí nechám tedy na čtenáři, případně na 
voliči, který ať v podzimních volbách laskavě rozhodne o další 
budoucnosti a směřování Opočna. 
 Pěkný letní den. David Světlík

I I I .  C E L O R E P U B L I K O V Ý  S R A Z 
P A R N Í C H  S T Ř Í K A Č E K

 V letošním roce je to již potřetí, kdy můžeme občany našeho města informo-
vat o celorepublikovém srazu parních stříkaček. Tentokrát se parní stříkačky 
sjely 14. června v Klatovech. Sbor dobrovolných hasičů zde slavil 140. výročí 
svého založení, a tak oslavy spojil s tímto srazem. Slavnost zahájil slavnostní 
nástup s prapory a jednotlivé sbory obdržely pamětní stuhu. Na rozdíl od 
minulého roku se do Klatov sjelo devět parních strojů. Mezi zúčastněnými 
se poprvé objevily parní stříkačky z Tábora a Tachova, které jsme doposud 
neměli možnost vidět. Pokud by se skutečně sjely všechny parničky z celé 
republiky, mohlo by jich být i 20. První disciplínou bylo roztopení kotle na 
tlak 5 atmosfér. Pro nás to bylo druhé místo za čas 15 minut 59 vteřin a je to 
zatím náš osobní rekord. Druhá disciplína byla „Přesnost stříkání cíl“ a pro 
nás znamenala další druhé místo. Mezi disciplínami probíhaly ukázky po-
žárního útoku dětí, vyproštění osoby z havarovaného vozidla a další dopro-
vodný program. Soutěž začala vrcholit v pořadí třetí disciplínou a tou bylo 
plnění sudu na vzdálenost 10 metrů. Tady nám protivítr a možná i špatná 
taktika vynesly sedmé místo a začali jsme pochybovat o našem konečném 
umístění. Poslední disciplínou nebylo stříkání do dálky jako na předchozích 
dvou srazech, ale stříkání na terč ze vzdálenosti 5 metrů do otvoru o průmě-
ru 5 centimetrů. Čas se měřil od výstřiku vody z proudnice do signalizace 
terče, že je nastříkáno 10 litrů vody. Čas 6 vteřin 72 setin znamenal 1. místo 
a v konečném součtu umístění 12 bodů a celkově druhé místo. Klatovy doma 
vyhrály a nám nezbylo než jim pogratulovat k vítězství. Na tomto srazu se 
udělovaly poháry zvlášť za každou disciplínu, a tak jsme domů přivezli čty-
ři včetně poháru za celkově druhé místo. Všichni zúčastnění nekoukali na 
výsledky a šlo vlastně o to, že jsme se sešli a ukázali obecenstvu, jak tyto 
100 let staré stroje dovedou ještě soutěžit. Příští setkání v roce 2015 bude 
v Netolicích u Prachatic a v roce 2016, kdy budou hasiči v Opočně vzpomínat 
140. výročí svého založení, by se měl tento sraz konat u nás.

 Ještě bych chtěl podobně jako v předchozích dvou letech poděkovat tech-
nickým službám našeho města za dopravu do Klatov a zpět. Děkuji také 
řidiči technických služeb p. Hladnému a našemu kamarádovi Františku 
Kubasovi za dopravu obsluhy. Podobně jako minulý rok necháme na vás 
posouzení, jak jsme ve složení Otto Ptáček, Zdeněk Říha a Vratislav Vo-
troubek reprezentovali naše město. V roce 2016 budeme potřebovat i pod-
poru fi nanční, proto bychom tímto předběžně chtěli oslovit i případné 
sponzory 5. celorepublikového srazu parních stříkaček.
 Za Sbor dobrovolných hasičů Opočno Ptáček O. 

D Ě K U J E M E ,  Ž E  P O M Á H Á T E

Na začátku května letošního roku byla do Chovatelských po-
třeb u Mikeše v Nádražní ulici v Opočně umístěna kasička, 
kam mohou zákazníci, ale i všichni ostatní přispět a podpořit 
tak pejsky a kočičky z Psího domova Lukavice. Za dva měsíce 
se takto díky vám nastřádalo 916 Kč. Něco jsme přidali a na-
koupili do lukavického útulku 35 kg kvalitnějších granulí a ma-
sové konzervy. Bylo mi potěšením vše předat na Mlynářských 
slavnostech v Ratibořicích, kde se pejsci z útulku prezentovali.
V lukavickém útulku se nachází kolem 70 psů a dvě desítky ko-
ček. Ačkoliv se hodně pejsků daří umisťovat do nových domovů, 
další nalezence a opuštěnce útulek dále přijímá. Jen pro zají-
mavost, uvedené množství krmení vystačí zhruba na jeden den.
 Děkuji všem, kteří jste přispěli, a také Chovatelským potře-
bám u Mikeše za možnost umístění kasičky a nákup granulí za 
velmi příznivou cenu. Děkuji, že nejste lhostejní.
 za Psí domov Lukavice Marika Nachtigalová

v y š l o  v  t i s k u  —

V  O P O Č N Ě  Č E K A J Í  N A  V Ý S L E D K Y 
D V O U  S O U D N Í C H  S P O R Ů 

O  M A J E T E K

OPOČNO – Hned dvě soudní jednání, která se týkají navrácení 
majetku v Opočně původním vlastníkům, se měla konat u rych-
novského soudu v úterý 8. července. K soudu by se měl vrátit spor 
opočenský zámek a tamní klášter. Jenže, jak se podařilo zjistit až po 
uzávěrce úterního vydání, justice obě jednání nakonec odročila až 
na říjen.
 Soud bude rozhodovat o vlastníkovi zámku v Opočně proto, že 
vleklý restituční spor znovu otevřel Ústavní soud. Vyhověl tak stíž-
nosti dědičky původních majitelů Kristiny Colloredo-Mansfeldové, 

Opočenští hasiči skončili v celkovém hodnocení po všech disciplí-
nách na druhém místě. Foto: archiv SDH Opočno
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která dlouhodobě usiluje o vrácení zámku. Ta říká, že její rodina 
byla během druhé světové války perzekuována a že se nyní o tom 
objevily další důkazy.
 „Četl jsem nález Ústavního soudu a myslím si, že rozhodování 
soudu bude poměrně rychlé. Z mého pohledu bylo vždy nepocho-
pitelné, že Kristině Colloredo-Mansfeldové byl vydán veškerý maje-
tek, ale zámek ne. Po zkušenostech, které ze spolupráce s ní máme, 
by navrácení zámku bylo přínosem i pro město. Soukromý vlastník 
má daleko víc možností do svého majetku investovat, není svázán 
směrnicemi a předpisy. Když se podíváte na facebook, uvidíte, že 
Kristina Colloredo-Mansfeldová má ohromnou podporu veřejnosti, 
aby jí byl majetek vydán,“ vysvětlil starosta Opočna Štěpán Jelínek.
 Ač Ústavní soud nemá pravomoc rozhodovat, podle Jelínka, kte-
rý jeho nález četl, je výsledek poměrně jednoznačný. Kristina Collo-
redo-Mansfeldová má prý velkou naději ve sporu o majetek zvítězit. 
Hlavně, aby se soudy nevlekly další roky.
 „Spolupracovali jsme jak se správou státního zámku, tak i s Kris-
tinou Colloredo-Mansfeldovou. Spolupráce byla zhruba na stejné 
úrovni. Pravdou však je, že i teď, když zámek nevlastní, je Kristina 
velkou mecenáškou Opočenské besedy. Jako asi většina Opočeňáků 
si myslím, že by se jí zámek navrátit měl,“ vyjádřil svůj názor Ivo 
Kašpar, který vede Opočenskou besedu.
 „Rozhodně jsem pro, aby se zámek vrátil Kristině Colloredo-

-Mansfeldové, vřele to podporuji. Byl to majetek její rodiny. Navíc 
stát je ten nejhorší možný hospodář. Opočenský zámek a park pod 
jeho správou chátrá,“ doplnil Tomáš Fábera z Opočna.

Kapucíni chtějí klášter darovat městu
Původní vlastník opočenského kláštera Provincie kapucínů v České 
republice má zájem o restituční navrácení areálu kláštera v Opočně. 
Pokud by ho řád kapucínů získal, převedl by ho městu.
 Kapucíni stejně jako opočenská radnice chtějí zabránit tomu, aby 
se historická památka dostala do nepravých rukou.
 V současné době je vlastníkem Královéhradecký kraj, který se 
klášter snažil prodat. Oslovil i řád kapucínů.
 „Nebudeme kupovat nemovitosti, které nám byly před lety ukra-
deny,“ zněla odpověď.
 Do soutěže na prodej se přihlásili dva zájemci, město Opočno, 
které za areál nabízelo symbolickou jednu korunu, a jedna realitní 
kancelář. Kraj záměr prodeje kláštera nakonec zrušil a čeká na vyře-
šení sporu o jeho vlastnictví.
 „Jde o to, že podle kapucínů byl klášter v roce 2003 převedený 
na kraj protiprávně. Řád proto proti tomu podal žalobu. Věřím, že 
převod kláštera na kraj byl skutečně nezákonný a že kapucíni mají 
velkou šanci spor vyhrát. Z mého pohledu je tato záležitost jedno-
značná. Klášter by měli získat zpět kapucíni. Je otázka, zda se pak 
bude kraj odvolávat. Jde o nemovitost, jejíž správa kraj fi nančně 
dost zatěžuje. Doufám proto, že pokud soud rozhodne o navrácení 
kapucínům, bude kraj rozhodnutí respektovat a nebude dál zbyteč-
ně plýtvat veřejnými fi nančními prostředky,“ řekl Jelínek.

V klášteře by mohla být knihovna i umělecká škola
Zastupitelstvo města Opočna koncem prosince loňského roku už 
schválilo uzavření smlouvy o smlouvě budoucí darovací na areál ce-
lého kapucínského kláštera. Smlouvu pak kapucíni podepsali.
 Radnice chce prostory kláštera využít pro knihovnu, základní 
uměleckou školu, různé kulturní akce a jako výstavní sály.
 Klášter tvoří dvouhektarový areál. K jeho původním budovám 
patří také okálové domy, které čeká zbourání kvůli ekologické zá-
těži. Spor o klášter se netýká kostela Narození Páně, který už dnes 
patří církvi.  Irena Voříšková 
 (vyšlo v Orlickém týdeníku 8. 7. 2014)

z e  s p o r t u  —

Z ÁVO D  V  O P O ČN Ě  BUD E  S O U Č Á S T Í 
S V Ě TOV É H O  P O H Á RU.  NA  S TA RTU  S E 

O BJ E V Í  I  M I S TŘ I  S V Ě TA

V sobotu 16. 8. 2014 bude Opočno již podruhé hostit cyklistic-
ký závod Grand Prix Královéhradeckého kraje. Tato sportovní 
akce nabídne nejprve amatérský hobby maraton a poté hlavní 
závod kategorie elite, který se i letos pojede jako závod svě-
tového poháru a nově i jako Český pohár v silniční cyklistice 
Kalas Cup. Na podrobnosti jsme se zeptali Opočeňáka Miloše 
Židíka, z pořádajícího týmu Bauknecht Author.

Proč jste pro pořádání závodu zvolili právě Opočno?
Náš zájem o pořádání akce tohoto rozsahu v Opočně měl dva 
důvody. Tím prvním byla skutečnost, že já i Vladimír Vávra 
jsme Opočeňáci a chtěli jsme Opočnu přinést sportovní akci, 
která by ho prezentovala dalším směrem a vrátila velkou cyk-
listiku zpět, tak jak tomu bylo v dřívějších letech. Druhým dů-
vodem pak byla vyhovující situovanost a logistika centra, kte-
rá je nutná pro bezproblémový chod celé akce. 

Závod se jede v rámci světového poháru. Kde jinde ve světě 
se takové závody jezdí?
Jak už název napovídá, závody tohoto typu se jezdí po celém 
světě, přičemž ten náš spadá do 2. kategorie Mezinárodní 

inzerce

Startovní pole nabídne celou řadu kvalitních závodníků. Kvůli 
pravidlům ale nečekejte třeba učastníky „Tour“. Foto: Jan Brychta
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cyklistické unie divize Europe Tour a podle bodů, které v něm 
závodníci získají, se následně tvoří žebříček pro nominaci na 
mistrovství světa v silniční cyklistice. Co se týče České re-
publiky, tak stejné jednodenní závody se jedou letos pouze tři 
v Opočně, Náchodě a mezi Frýdkem-Místkem a Brnem. 

Jsou na startovní listině nějaká známá jména?
Vzhledem k pravidlům Mezinárodní cyklistické unie není 
možné na tomto závodě mít nikoho z týmů, které mohou lidé 
vidět např. na Tour de France. I tak se zde ale představí např. 
účastníci závodů mistrovství světa nebo Evropy, nebo mistři 
světa a Evropy v dráhových disciplínách. V tuto chvíli jsou 
registrovány kromě kompletní české špičky ještě týmy ze Slo-
venska, Polska, Německa, Rakouska, Slovinska, Itálie nebo 
Rumunska. 

Jedná se o velkou cyklistickou akci. Můžete nám přiblížit 
přípravy takového závodu? Jak je to třeba se zajištěním 
bezpečnosti závodníků v silničním provozu?

Závod se začíná připravovat zhruba 15 měsíců před samotnou 
akcí, tedy v době ještě před startem předcházejícího roční-
ku. Nicméně i s takovým předstihem není jednoduché sehnat 
veškerá potvrzení a povolení. Proto se více než půl roku před 
závody schází pravidelně tým cca 8 lidí, kdy každý má na sta-
rost svou sekci. Se zajištěním bezpečnosti nám vychází vstříc 
Policie ČR i dobrovolní hasiči, což ale není ve všech krajích Čes-
ké republiky pravidlem. Dále k bezproblémové organizaci po-
třebujeme ještě tým asi 30 profesionálních motorkářů, několik 
desítek pořadatelů, dva lékaře závodu, záchrannou službu atd.

Je možné se závodů zúčastnit? A co pro to případní zájemci 
mohou udělat?
Hlavního závodu kategorie elite se zúčastnit nelze, jelikož je 
určen pouze pro profesionální sportovce. Je ale možné se při-
hlásit do hobby závodu, který odstartuje v 11.00 z Kupkova ná-
městí a zamíří také do Orlických hor. V rámci něho se pojede 
navíc mistrovství ČR lékařů a farmaceutů, které je otevřené 
pro všechny diplomované zdravotníky. Přihlásit se je možné 
na adrese www.grandprixkhk.cz.

Konají se v blízkosti Opočna ještě nějaké další zajímavé 
cyklistické akce?
Během celého roku se kolem Opočna koná mnoho zajímavých 
cyklistických akcí, i když menšího rozsahu. Nicméně za naši 
produkci můžu pozvat na Elkov 49. Velkou cenu města Hra-
dec Králové, která se uskuteční o den dříve, v pátek 15. srpna 
v Hradci Králové na Ulrichově náměstí, a poté na 13. září, kdy 
se v Náchodě pojede závod Tour Bohemia, který spadá do stej-
né kategorie jako ten opočenský.  (red)

K LU CI  Z  PŘ Í PR AV K Y  S L AV IL I  ÚS PĚ CH 
NA  M E ZINÁRO DN ÍM  TURNAJ I

Opočenská starší přípravka složená z kluků spojených fotba-
lových klubů Opočna a Dobrušky přivezla z mezinárodního 
turnaje MĚSTEČKO TRNÁVKA CUP 2014, který se konal ve 
dnech 21. a 22. 6. 2014, bronzové medaile.
 Jeli jsme s klukama udělat zakončení letošní sezóny do mo-
ravských končin bez očekávání výsledku, ale s tím, že si kluci 
užijí pořádný a náročný turnaj s doprovodným programem 
a podají co nejlepší výkon. K překvapení všech z toho bylo 
úžasné 3. místo a kluci odjížděli s velkým pohárem a medai-
lemi.
 Kluci podávali skvělé výkony hned od začátku turnaje díky 
kolektivnímu výkonu všech hráčů v družstvu.
 Na klukách byla v neděli již vidět únava po sobotních zápa-
sech i nádherném doprovodném programu, který připravili 
organizátoři turnaje. V semifi nále jsme opět narazili na FC 
Ivančice (celkový vítěz turnaje) a nakonec se ukázalo, že je to 
jediný soupeř na turnaji, který nás porazí. Tato prohra nás od-
soudila na zápas o 3. místo. Kluci se těšili na poslední zápas 
a sesbírali všechny poslední síly a šli na to. V tomto zápase 
proti TJ Sokol Bílovice nad Svitavou, který podával po celý 
turnaj též skvělé výkony, jsme byli po celý zápas lepším týmem 
a zaslouženě zvítězili. I když až po penaltovém rozstřelu, kde 
nás podržel skvělými zákroky náš brankář Kuba Kubeš. Dru-
há penalta soupeře, kterou Kuba chytil – to byla lahůdka. Za 
takový zákrok by se nemusel stydět ligový brankář, když sko-
kem k pravé tyči branky konečky prstů vyškrábl a zneškodnil 
penaltu. Prostě paráda.

Grand Prix Královéhradeckého kraje, Opočno 16. 7. 2014

Amatérský Hobby maraton
Start silničního amatérského hobby maratonu proběhne v 11.00 
z Kupkova náměstí a může se ho zúčastnit každý cyklista, kte-
rý si troufne na trasu 108 km vedoucí přes Orlické hory. Tento 
amatérský závod se letos pojede také jako otevřené mistrovství 
České republiky lékařů a farmaceutů. Ti nejlepší si odnesou ne-
jen hodnotné ceny, ale i zážitek z kompletně zajištěné trati, se 
kterou pomůže policie ČR i profesionální tým motorkářů zajiš-
ťující největší české závody. První závodníky v cíli potom bude 
možné sledovat opět na Kupkově náměstí zhruba ve 14.00. 

Závod kategorie Elite
Druhá část závodního programu odstartuje ve 13.00 také 
z Kupkova náměstí a to ještě před dojezdem prvního závodu. 
Kategorie elite, která je určená pouze pro profesionální cyklis-
ty, také nejprve zamíří do nitra Orlických hor a přes Olešnici, 
Šerlich a Komáří Vrch se vrátí zpět do Opočna. Zde budou moci 
diváci sledovat pět závěrečných okruhů na trase Opočno, Pře-
pychy, Záhornice, Semechnice a Opočno, kde také po 178 km 
protne cílovou pásku vítěz celého závodu.

Program závodu
11:00 Start závodu kategorie HOBBY
13:00 Start závodu kategorie ELITE
14:00 −14:30 Cíl prvních závodníků kategorie HOBBY
16:00 Příjezd čela závodu kategorie ELITE do Opočna
             a nájezd do závěrečných okruhů
17:15 Cíl kategorie ELITE
17:30 Vyhlášení výsledků kategorie ELITE

Trasa závodu: START Opočno − Přepychy − Semechnice − 
Opočno − Dobruška − Ohnišov − Olešnice v O. h. − Sedloňov 
− Deštné v O. h. − Orlické Záhoří − Komáří Vrch − Horní Říčky 
− Rokytnice v O. h. − Pěčín − Javornice − Lukavice − Kvasiny 
− Solnice − Byzhradec − Houdkovice − Trnov − Záhornice − Se-
mechnice − Opočno
Kategorie Elite absolvuje 5 závěrečných okruhů: Opočno – 
Přepychy – Semechnice – Opočno
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 Kluci se neztratili ani v individuálních soutěžích, což opět 
všechny překvapilo. Lukáš Dvořák jako nejmladší člen našeho 
týmu byl nejlepší ze všech účastníků v přesnosti střelby a ve 
slalomu v týmech naše trojice Erik Eimann, Gianni Nardelli 
a Lukáš Prause skončili také na prvním místě.
 Všem klukům děkuji za kolektivní výkon po celý turnaj a vý-
bornou reprezentaci jak našeho klubu, tak města Opočna na 

velice dobře obsazeném turnaji. Rád bych též poděkoval všem 
fanouškům z řad rodin našich kluků, kteří nás přijeli podpořit 
na turnaj a při zápasech nám vytvořili skoro domácí atmosféru.
 Závěrem chci poděkovat i organizátorům za skvěle připra-
vený turnaj i program a všem zúčastněným za to, jakým způ-
sobem a jak reprezentovali naše město a klub na tomto turnaji, 
kde jsme byli nováčkem, protože svým chováním a jednáním 
po celý turnaj si náš kolektiv včetně fanoušků na tomto turnaji 
velice oblíbili a těší se už teď na naši účast v dalším ročníku 
turnaje.  Dušan Krištof

– Výsledky ve skupině: 1. FC Slovácko dívky 6:1 (Doucek 4, 
Čančara, Michalík); Sokol Klenovice na hané 3:0 (Kahanec, 
Michalík, Doucek); SKP Slovan Moravská Třebová 3:0 (Mi-
chalík, Doucek, Čančara); FC Svratka Brno 3:2 (Doucek 2, 
Michalík); Ivančice 1:6 (Doucek)

– Čtvrfi nále: Tatran Starý Lískovec 3:1 (Čančara, Doucek 2)
– Semifi nále: FC Ivančice 0:6
– zápas o 3 místo: TJ Sokol Bílovice nad Svitavou 1:1 (Čanča-
ra), penalty 2:0 (Doucek, Štětina)
 

Konečné pořadí
1. FC Ivančice 2. FC Sitno Banská Štiavnica 3. TJ Spartak 
Opočno 4. TJ Sokol Bílovice nad Svitavou 5. Tatran Starý 
Lískovec 6. Sokol Bystré 7. FK Cerekvice nad Loučnou 8. 
Sokol Troubelice 9. SKP Slovan Moravská Třebová 04 10. 
1. FC Slovácko (dívky U12 ) 11. FC SVRATKA Brno 12. FC 
Kostelec na Hané 13. SK Bystřice nad Pernštejnem 14. Jis-
kra Litomyšl 15. Futsal Čelechovice na Hané 16. SKP Slovan 
Moravská Třebová 05 17. Sokol Klenovice na Hané 18. Sokol 
Městečko Trnávka

V O L E J B A L

Výsledky jarní části okresního přeboru mužů ve složení: Míra 
Holub, Martin Školník, Vojta Macek, Daniel Michl, Jan Mo-
ravec, David Tobiáš, Honza Nquen, Tomáš Derner, Jan Krun-
čík, Lukáš Maršík, (Radek Školník)

družstvo V P sety míče body

1. ŠSK při SPŠE Dobruška 17 1 52:10 1526:1213 50

2. VK Sport Rychnov n. K. A 15 3 49:17 1553:1307 45

3. VK Auto Škoda Kvasiny 14 4 47:24 1631:1443 41

4. VK Sport Rychnov n. K. B 10 8 35:30 1438:1446 29

5. TJ Potštejn 10 8 37:33 1526:1465 29

6. TJ Sokol Kostelec n. O. 7 11 28:39 1391:1523 21

7. Skauti Rychnov n. K. 5 13 19:43 1276:1427 16

8. TJ Spartak Opočno 5 13 26:46 1496:1654 14

9. TJ Sokol Albrechtice n. O. 4 14 21:44 1328:1494 13

10. TJ Sokol Čestice n. O. 3 15 19:47 1315:1508 12

Pozor, tato skupina se boduje italským bodováním.

Tak kluci byli nakonec osmí. Ale i to je hezký. Bohužel nám 
na jaře vypadl další výborný hráč Radek Školník (operace ko-
lena) a Martin Školník, který je v rekonvalescenci po operaci 
ramena.
 Ale v další soutěži půjdeme nahoru! Aspoň se na to chysta-
jí. Tak se uvidí – držíme palce!

Další úspěchy našeho oddílu:
V současné  době máme zaregistrováno 14 mladších a 12 
starších kluků a děvčat, 13 dorostenců a dospělých.
Mladší žáci a žákyně se zúčastnili krajské soutěže (modrý 
volejbal) a ve složení Eva Francová, Míša Sobotková a Ane-
ta Vejrová se umístili na 4. místě, kluci – Jakub Chocholouš, 
Míša Holub, Matěj Macek a Marek Holub přijeli s pohárem za 
3. místo. Gratulujeme!
 Všem byla nabídnuta účast na republikovém fi nále, které-
ho se také zúčastnili a získali další zkušenosti. 
 Starší žáci a žákyně se také zúčastnili krajského kola zá-
kladních škol, ale na pohár si budou muset počkat – obě druž-
stva kluků i děvčat skončila ve velké konkurenci na pěkném 
4. místě.

Co nového?
Já bych použila název fi lmu Holky to chtěj taky. Naše děvčata 
už nechtějí jen trénovat, ale po vzoru kluků chtějí také soutě-
žit. Nemohla jsem jim to odepřít, protože to je na naší práci 
trenérů to nej…, když sami chtějí  pokračovat v tom, k čemu 
jsme je vždycky vedli – k lásce ke sportu a pohybu. 
 Podřídili tomu všechno. Dne 21. 7. všechny odjíždějí na 
soustředění a celý týden budou pilně trénovat a zdokonalovat 
své herní dovednosti.
 Od srpna se pustí do soutěže HK – ženy. Tak jim držíme 
palce, aby naše 15  leté „ženy“ získaly co nejvíce zkušeností a 
hlavně, aby si hezky zahrály a dál je to bavilo. Holky, držíme 
vám palce!
Družstvo: Lucie Bastlová, Petra Čiháčková, Lucka Koblá-
sová, Míša Lukešová, Káťa Martinková, Andrea Rubáková,  
Verča Sedláčková a Katka Melichová.
 Za volejbalový oddíl TJ Spartak Opočno
          Eva Šmídová

Naše sestava: Kubeš Jakub – ležíci v předu, dolní řada zleva 
– Nardelli Gianni, Doucek Denis, Krištof Kristián, Eimann 
Erik, Čančara Matyáš, horní řada z leva – Prause Jiří – trenér, 
Prause Lukáš, Štětina Tomáš, Dvořák Lukáš, Kahanec Jan, 
Michalík Matěj, Sedláček Petr, Krištof Dušan – trenér
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M Y  VÁ M  T Y  M E D A I L E  D Á M E !

A také jsme jim je dali. V sobotu 5. července se konal v Čánce 
již 10. ročník soutěže O Čánecký pohár. Každoročně zde zá-
polí několik soutěžních družstev hasičské mládeže o sladké 
vítězství a vybojované ceny a medaile. Letos přijelo na soutěž 
celkem 13 dětských družstev, což je stejný počet jako v loň-
ském roce, a to nás těší. Když už něco pořádáme, tak je pří-
jemné vidět, že to ostatní ocení a přijedou. 

 Náš sbor nyní bojuje také, a to s počtem dětí. Jako ve všech 
jiných vesnicích, prostě některá generace dětí je silná a ně-
která slabší, a u nás teď začíná ta slabší. Protože ne každé dítě 
má chuť dělat sporty a být v kolektivu. Ale i tak se snažíme 
děti všelijak doplňovat a jezdit s nimi na soutěže, protože je to 
potřeba k podpoře jejich energie a soutěživosti. 
 V sobotu jsme bohužel na nejlepší místa nedosáhli, ale 
i tak byly děti spokojené. Celé závody proběhly bez úrazu 
a vše šlapalo, jak bylo potřeba. A největší zábava opět byla po 
skončení požárních útoků. Protože bylo krásné počasí, tak 
děti hlásily, že kádě se nemají vysávat….to nám už bylo jas-
né, co bude následovat. Toho, kdo v očích kamarádů „zlobil“, 
hodily do vody! Ale většinou se do kádě nahrnulo stejně celé 
družstvo, protože se všechny krásně osvěžily. Potom, když 
při vyhlašování vítězů nastoupí celé družstvo pro medaile, 
vidíte, že většina dětí je jak vodníci a navíc bez bot, jen v mok-
rých ponožkách. Ano, to se i zasmějeme. A to je to pravé ko-
ření dne, když vidíte, že je vše v pořádku a tolik dětí se baví 
podle svého, že mají možnost vyjádřit dětskou radost.
 Odpoledne jsme dali možnost i dospělým, aby ukázali, že 
ještě nezlenivěli úplně a dokáží se poprat s proudem vody 
v hadicích. Kupodivu bylo letos více ženských družstev než 
mužských, to se opravdu nestává. Celkem devět družstev bo-
jovalo se lví silou. Některé pokusy byly neuvěřitelně rychlé, 
a proto si vítězové své první místo zasloužili.

Kromě obětavé práce členů sbo-
ru, kterým děkuji, bych chtěla 
poděkovat sponzorům. Tiskárna 
Integraf Náchod, Primátor Ná-
chod, Bohemilk Opočno a paní 

Zdena S. Medaile a poháry byly nakoupeny z dotace, kterou 
máme díky OSH Rychnov nad Kněžnou. Jedná se o dotaci 
z Královéhradeckého kraje na volnočasové aktivity mládeže 
a díky ní máme větší možnost jezdit s dětmi na různé výlety, 
do kina nebo do bazénu.  Kateřina Vošlajerová

F O T B A L  –  K O N E Č N É  V Ý S L E D K Y 
S E Z Ó N Y  2 0 13 / 2 0 14

M U Ž I  A  –  K S  I . B  T Ř Í D Y  S K U P I N A  „ H “  O  U D R Ž E N Í

Tým Z + 0 – Skóre Body
1. České Meziříčí 14 13 0 1 48:11 42
2. Opočno 14 7 4 3 30:18 26
3. Borohrádek 14 6 4 4 33:26 23
4. Vamberk 14 6 3 5 32:28 23
5. Předměřice 14 6 3 5 23:19 21
6. Černíkovice 14 5 2 7 34:29 20
7. Jiskra Machov 14 2 2 10 17:50 10
8. Přepychy 14 1 2 11 13:49 5

M U Ž I  B  –  O K R E S N Í  P Ř E B O R  I I I .  T Ř Í D Y

Tým Z + 0 – Skóre Body
1. Lukavice 18 12 3 3  43:14 42
2. Roveň 18 11 3 4  31:27 37
3. Častolovice B 18 10 3 5  48:32 35
4. Doudleby B 18 8 4 6  24:23 29
5. Křovice 18 6 5 7  26:28 27
6. Dobruška C 18 8 3 7  37:33 27
7. Albrechtice B 18 6 3 9  21:37 23
8. Slatina 18 6 2 10  26:34 21
9. Dobré 18 4 3 11  28:37 16

10. Opočno B 18 3 3 12  24:43 13

S T A R Š Í  Ž Á C I  –  K R A J S K Á  S O U T Ě Ž  –  F I N Á L E

Tým Z + 0 – Skóre Body
1. Dobruška/Opočno 14 12 0 2 54:26 36
2. FKM Javorka 14 10 1 3 39:22 32
3. Černilov 14 6 3 5 25:29 23
4. Nová Paka/Stará Paka 14 5 3 6 21:24 20
5. Olympia HK 14 3 6 5 19:29 18
6. Týniště n. O. 14 3 5 6 21:24 16
7. AFK Hronov/Police 14 4 2 8 21:30 14
8. Dvůr Králové 14 1 4 9 14:30 9

M L A D Š Í  Ž Á C I  –  O K R E S N Í  P Ř E B O R

Tým Z + 0 – Skóre Body
1. Rychnov B 16 13 1 2  72: 25 41
2. Borohrádek 16 8 4 4  41: 35 30
3. 1. FC Rokytnice 16 8 3 5  62: 42 29
4. Albrechtice/Týniště 16 7 3 6  68: 51 26
5. České Meziříčí 16 6 5 5  44: 41 25
6. Opočno 16 6 2 8  45: 46 20
7. Ohnišov 16 5 3 8  47: 53 20
8. Solnice 16 6 1 9  41: 52 19
9. Velká Jesenice 16 2 0 14  20: 95 6

POHÁR HEJTMANA – PŘEDKOLO

TJ SPARTAK OPOČNO – FC SPARTAK RYCHNOV N. K.

v sobotu 26. 7. 2014 od 17.30 hodin
na fotbalovém stadionu v Opočně

 Foto: Kateřina Vošlajerová
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PÁTEK – 1. srpna 2014
 1700 OTEVŘENÍ BRAN JARMARKU
 1800 KRISTÝNA KOVÁŘÍČKOVÁ/
  PAVEL ZEMEN – houslový a klavírní  
  recitál. Mariánský kostelík
 1900 BLACK ROLL (rock) 
 2030 HISTORICKÝ ŠERM – skupina FEXT

 2100 RADIM HLADÍK & BLUE EFFECT
 2230 UV-show skupina AGRIPA
 2300 THE KINGSIZE BOOGIEMEN (blues)

SOBOTA – 2. srpna 2014
 800 OTEVŘENÍ BRAN JARMARKU
 1100 O Smolíčkovi a hloupých jezinkách –
  loutková pohádka, Opočenský Kašpárek
 1500 HISTORICKÝ ŠERM – skupina FEXT
 1600 O Smolíčkovi a hloupých jezinkách
 1800 KRÁLIČÍ HOP – králičí závody

    VELKÁ BENÁTSKÁ NOC
 1900 ZUŠ BAND (rock–pop)
 2000 HISTORICKÝ ŠERM – skupina FEXT
 2030 THE APPLES (girls rock)
 2200 OHŇOSTROJ,  fire show

 2230 AC/DC revival
 0000 UV-show – skupina AGRIPA
 0030 ROCKOTÉKA a taneční zábava 
  se skupinou FORSÁŽ do 400

NEDĚLE – 3. srpna 2014
 800 OTEVŘENÍ BRAN JARMARKU 
 1000 KRÁLIČÍ HOP – králičí závody
 1400 HISTORICKÝ ŠERM – skupina FEXT
 1500 O Smolíčkovi a hloupých jezinkách
 1600 KRÁLIČÍ HOP – králičí závody
 1700 HISTORICKÝ ŠERM – skupina FEXT
 1800 KANTOŘI (folk)
 2000 UKONČENÍ JARMARKU

na Trčkově náměstí

Pořádá SKAO – Divadlo Kodym 
za podpory města Opočna

Změna programu vyhrazena.
www.opocno.cz

vstupné na všechny akce dobrovolné

F O T B A L  –  M U Ž I  –  R O Z P I S 
P O D Z I M N Í C H  Z Á PA S Ů  2 0 14 / 2 0 15

M U Ž I  A  –  K S  I . B  T Ř Í D Y  –  S K U P I N A  „ C “

DATUM SOUPEŘ ZAČÁTEK ODJEZD

1. 9. 8. SO TJ SLAVOJ PŘEDMĚŘICE 17.00

2. 16. 8. SO TJ SOKOL DEŠTNÉ 17.00 15.00

3. 23. 8. SO TJ SOKOL MALŠOVICE 17.00

4. 31. 8. NE TJ LOKOMOTIVA HRADEC 17.00

5. 6. 9. SO SK SMIŘICE 17.00 15.30

6. 14. 9. NE FK JAROMĚŘ ,,B“ 17.00

7. 20. 9. SO FC ČESKÉ MEZIŘÍČÍ 16.30 15.15

8. 27. 9. SO TJ SLAVOJ PŘEDMĚŘICE 16.30 14.30

9. 4. 10. SO TJ SOKOL DEŠTNÉ 16.00

10. 12. 10. NE TJ SOKOL MALŠOVICE 16.00 14.15

11. 18. 10. SO TJ LOKOMOTIVA HRADEC 15.30 14.15

12. 25. 10. SO SK SMIŘICE 14.30

13. 1. 11. SO FK JAROMĚŘ ,,B“ 14.00 12.30

14. 8. 11. SO FC ČESKÉ MEZIŘÍČÍ 14.00

M U Ž I  B  –  O K R E S N Í  P Ř E B O R  I V .  T Ř Í D Y

DATUM SOUPEŘ ZAČÁTEK ODJEZD

1. 16. 8. SO KOSTELECKÁ LHOTA ,,B“ 17.00 15.45

2. 24. 8. NE START OLEŠNICE 17.00

3. 31. 8. NE LABUŤ RYCHNOV 13.30

4. 6. 9. SO SOKOL VODĚRADY ,,B“ 14.15 13.15

5. 14. 9. NE SOKOL LÍPA ,,B“ 13.30

6. 21. 9. NE SOKOL JAVORNICE ,,B“ 10.00 8.45

7. 28. 9. NE ČERMNÁ NAD ORLICÍ 16.30

8. 4. 10. SO ČERMNÁ NAD ORLICÍ 16.00 14.45

9. 12. 10. NE KOSTELECKÁ LHOTA ,,B“ 16.00

10. 18. 10. SO START OLEŠNICE 12.00 10.45

k r á t c e  n a  z á v ě r  —

– V opočenském informačním centru můžete zakoupit dva nově vydané 
tituly – Panorama a Dobrušsko stopami minulosti.
 První z uvedených je sborník z přírody, historie a současnosti Orlic-
kých hor a podhůří, v němž se dovíte mnoho nových zajímavostí. Letošní 
vydání má pořadové číslo 22 a stojí 50 korun.
 Druhou knihu vydalo město Dobruška a jde o reprezentativní publi-
kaci přibližující historii a památky našeho regionu. Kniha je členěna po-
dle jednotlivých okruhů památek (církevní památky, lidová architektura, 
architektonické a válečné památky, šlechtická sídla a židovské památky), 
nejde však o strohé popisy památek, ale spíše o jejich osudy, o příběhy 
lidí, kteří je vybudovali a žili před námi, čím se zabývali, ale i z čeho se 
radovali nebo co je trápilo. Knihu zakoupíte za 290 korun.

– V Českém Meziříčí se v sobotu 16. srpna od 14 hodin koná u sokolov-
ny Pivní pouť. Čeká vás dechovka, Staněk music, diskotéka a pouťové 
atrakce a samozřejmě různé druhy piva.

– Knihovna U Mokřinky Mokré zve na výstavu Koření do polévky i na 

gril. Výstava probíhá do 31. 8. 2014 denně v době otevření obecního 
úřadu a knihovny. Lepší je se předem informovat na tel. 601 339 859. 
Výstava probíhá ve spolupráci s Milenou Rohlenovou Dárky Mila 
Opočno.
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INZERUJTE U NÁS
tic@opocno.cz, 494 668 111

inzerce

Prodáme v zahrádkářské kolonii 
u Jordánku parcelu o výměře 1.484 m2. 

Cena dohodou. Telefon 602 644 598.

Město propojuje.
Živé město tvoří aktivní lidé, kteří se chtějí scházet, společně
vymýšlet a realizovat nápady, které prospívají všem okolo.
Takhle je to v Čánce, v Dobříkovci, i jinde v Opočně.

Roman Mecner Josef Mecner Albín Kubala Petr Smola

sledujeme média – informujeme – ptáme se – diskutujeme

přidejte se k nám facebook.com/kulturavopocne


